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KURIOZITY

Všichni, kteří mají sympatie  
ke zbraním, se v současné době 
zlobí – ať jsou to sběratelé, 
myslivci nebo vlastníci zbraní 
k obraně. A myslím, že mají 
i proč. Zase nějaké omezení, 
vymyšlené od zeleného stolu. 
Ale není účelem tohoto článku 
rozebírat zákonné úpravy držení 
palných zbraní. Proč se o tom 
zmiňuji? Inu, připomnělo mi  
to staré úsloví „všechno  
tu už bylo“.

ING. PETR REHÁK

N
evím, jak dnes, ale v někdej-
ším Sovětském svazu pod-
léhaly běžné lovecké nože 
evidenci. Nože podobné těm, 
jaké byly u nás v prodeji od 

poloviny minulého století v době socia- 
lismu, vyráběné ostatně firmou Mikov 
dodnes. Byly k dostání v každé Lověně 
i v každém slušném železářství, naprosto 
bez omezení. Ba ani na věk kupujícího se 
valně nehledělo. Tehdy byly „bratru“ za 
60–80 Kčs, dnes sice asi za 500–600 Kč, 

byl v případě nožů splněn beze zbytku. 
To u nás (v Evropě) zatím nikoho ne-
napadlo. Všechna čest, byli před námi 
minimálně o padesát let.

No a v tehdejší přísné době se mi po-
dařilo takový nůž získat – ba hned dva. 
Jak to bylo? Iniciátorem byl můj přítel 
Ing. Zdeněk Faktor, někdejší ředitel Čes-

Číslované nože

ale to je tak v poměru. Jak by se tvářil 
náš člověk, kdyby se začalo hovořit 
o tom, že je třeba očíslovat a evido-
vat kudly jako kdysi vojenské bodáky? 
A k dostání pouze na základě předložení 
loveckého lístku či zbrojního průkazu.

Nicméně slogan, který Sověti razili, že 
jsou země, „kde zítra znamená včera“, 




